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10.

Ak je to možné, zostaňte 
v samostatnej miestnosti a
mimo dosahu ostatných ľudí 
vo vašej domácnosti. Mali by 
ste tiež používať samostatnú
kúpeľňu a WC, ak je k dispozícii. 

10 odporúčaní pri COVID-19

Umývajte si ruky mydlom a
teplou vodou najmenej 20
sekúnd viackrát za deň alebo
použite  dezinfekčný
prostriedok na ruky s obsahom
najmenej 60% alkoholu.

8.

9.

Máte podozrenie alebo potvrdený koronavírus?
Zostaňte doma, nechoďte 
do práce, školy ani na verejné
priestranstvá. V prípade potreby
nákupu alebo inej požiadajte ľudí
vo vašom okolí, aby išli za vás.
Ak musíte ísť von, vyhnite sa
používaniu akéhokoľvek druhu
verejnej dopravy alebo taxíkov.
Vždy použite rúško na tvár.

Starostlivo sledujte svoj
zdravotný stav a príznaky.
Príznaky nájdete na webe
www.korona.gov.sk
Ak sa vaše príznaky zhoršia,
okamžite kontaktujte svojho
lekára.

Oddýchnite si a pite dostatok
tekutín.

Ak ste objednaní k lekárovi,
telefonicky ho informujte, 
že máte alebo môžete mať
COVID-19. Pokiaľ telefón
nezdvihne, pošlite sms. 
K lekárovi nechoďte.

V prípade mimoriadnych
zdravotných udalostí volajte
na číslo 155 a informujte
dispečing, že máte alebo
môžete mať COVID-19.

Zakryte si ústa rúškom alebo
odevom, keď kýchate alebo
kašlete. Nepoužívajte samotné
ruky, pretože sa dotýkajú
mnohých povrchov.

Vyhnite sa zdieľaniu osobných
vecí s inými ľuďmi vo vašej
domácnosti, ako sú riad,
uteráky a posteľná bielizeň.

Vyčistite všetky povrchy, ktorých
sa často dotýkate, ako napríklad
stoly a kľučky. Používajte
domáce dezinfekčné prostriedky
na dané povrchy. 
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Individuálna výstavba 
a územný plán obce 
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Starosta obce Močenok ďakuje všetkým, ktorí sa pričinili o zabezpečenie testovania na ochorenie COVID-19 
v dňoch 31.10. a 1.11.2020.

Ďakujem zdravotníkom, administrátorom, ktorí zareagovali na výzvu obce a prihlásili sa do odberných tímov. 
Poďakovanie patrí príslušníkom OS SR, príslušníkom PZ SR, členom DHZ v Močenku, ako aj obecnému policajtovi.

Ďakujem všetkým zamestnancom obce, ktorí zabezpečili prípravu priestorov na testovanie, dohliadali na priebeh 
testovania, informovali spoluobčanov prostredníctvom obecného rozhlasu, internetovej stránky obce, obecnej televízie 
a sociálnych sietí.

Ďakujeme sponzorom, ktorí pomohli s materiálnym zabezpečením testovania – spoločnosti EWIA, a.s. a pánovi 
Jaroslavovi Kováčovi – Kováčservis Močenok. Za možnosť testovať našich občanov v Dusle, a.s. patrí poďakovanie 
vedeniu spoločnosti.

Vďaka týmto ľuďom sme zvládli úlohy spojené s realizáciu operácie SPOLOČNÁ ZODPOVEDNOSŤ.
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V tomto roku sa 1. júna začalo na Slo-
vensku sčítanie obyvateľov, domov a by-
tov,  ktoré  sa  bude  končiť  až  v  budúcom 
roku. Doteraz sa na Slovensku realizovalo 
vždy  tradičné  sčítanie pomocou  formulá-
rov, ktoré vypĺňali občania s pomocou sčí-
tacích komisárov. Počas ostatného sčítania 
v  roku  2011  sa  objavili  prvé  lastovičky 
v  podobe  elektronických  formulárov. Te-
raz po prvý raz ide o integrované sčítanie, 
v ktorom budú využité aj údaje z registrov 
a  administratívnych  zdrojov.  Cieľom  je 
získať spoľahlivé informácie o stave spo-
ločnosti,  jej  štruktúrach a životných pod-
mienkach.

Celý proces sa teda realizuje inou for-
mou, ako to bývalo doteraz, a je rozdelený 
do dvoch fáz.

„Prvá  fáza  –  sčítanie  domov  a  bytov 
prebieha  do  12.  februára  2021.  Po  prvý-
krát  v  histórii  je  to  bez  účasti  obyvate-
ľov  a  s  využitím  existujúcich  registrov. 
V  našej  obci  sú  týmto  sčítavaním  pove-
rené dve  zamestnankyne obecného úradu 
a k dnešnému dňu má obec sčítaných pri-
bližne 80 % domov a bytov. Druhou fázou 
je  sčítavanie obyvateľov, ktoré bude pre-
biehať od 15. februára 2021 do 31. marca 
2021. Toto sčítavanie sa tiež bude realizo-
vať  výlučne  elektronicky  a  občan  vyplní 

online formulár sám, na kontaktom mieste 
alebo s asistovanou službou, o ktorú môže 
požiadať,“ ozrejmila prednostka obecného 
úradu v našej obci Lucia Benčíková. 

Občania budú v čase sčítania informo-
vaní o povinnosti sčítať sa. Bude sa to re-
alizovať  prostredníctvom kampaní  v mé-
diách a spôsobom obvyklým v obci,  teda 
u  nás  prostredníctvom  webovej  stránky 
obce,  rozhlasu,  úradnej  tabule,  televízie, 
časopisu  a možnosťou  sú  aj  sms  správy. 
„Povinnosť sčítať sa vyplnením sčítacieho 
formulára majú všetci obyvatelia Sloven-
skej  republiky. Pre účely sčítania sa oby-
vateľom rozumie každý, 

kto má v Slovenskej  republike  trvalý, 
prechodný  alebo  tolerovaný  pobyt.  Oby-
vateľom  sa  zároveň  rozumie  aj  občan 
Európskej únie,   ktorý má na území Slo-
venskej  republiky  obvyklý  pobyt. Za  ne-
plnoletého obyvateľa a za obyvateľa, kto-
rý  nie  je  spôsobilý  na  právne  úkony, má 
povinnosť  vyplniť  sčítací  formulár  jeho 
zákonný zástupca,“ dodala L. Benčíková. 
Sčítanie je koordinované Európskou úniou 
a Organizáciou spojených národov a je sú-
časťou  celosvetového programu populač-
ných, domových a bytových cenzov. Jeho 
uskutočnenie  je  záväzné pre všetky člen-
ské štáty únie v približne rovnakom čase.

Sčítanie obyvateľov, domov a bytov
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Aktuality z obce
Už od  augusta  je  plne  funkčná  na-

bíjačka pre elektromobily nainštalovaná 
na  parkovisku  vedľa  kultúrneho  domu 
v Nitrianskej ulici. Majitelia elektromo-
bilov si môžu rýchlonabíjačkou doplniť 
energiu do svojich automobilov v prie-
behu niekoľkých desiatok minút.

V  rámci  údržby  ciest  III.  triedy 
a  zvýšenia  bezpečnosti  cestnej  pre-
mávky pracovníci regionálnej správy 
ciest  opravili  povrch  vozovky  v Nit-
rianskej ulici. Kontinuálne sa tak na-
pojili  na  opravený  úsek  cesty,  ktorý 
realizovali v predchádzajúcom obdo-
bí. V nasledujúcich týždňoch ešte do-
plnili vodorovné dopravné značenie.

Na  základe  vyhláseného  času  zvý-
šeného nebezpečenstva vzniku požiaru 
Okresným  riaditeľstvom  Hasičského 
a záchranného zboru v Nitre počas júla 
a augusta pre celé územie okresov Nitra 
a  Šaľa  monitorovali  príslušníci  zboru 
priebežne  celé  územie  oboch  okresov. 
Monitorovanie vykonávali aj v obciach 
Cabaj-Čápor,  Jarok,  Horná  Kráľová, 
Močenok  a  v  ich  katastrálnych  úze-
miach.  Počas  monitorovacej  činnosti 
sa príslušníci  zamerali na vypaľovanie 
porastov a zakladanie ohnísk v priesto-
roch, kde môže dôjsť k rozšíreniu ohňa, 
a taktiež na fajčenie a používanie otvo-
reného plameňa na miestach so zvýše-
ným nebezpečenstvom vzniku požiaru. 
Počas tejto činnosti neboli zistené žiad-
ne porušenia.

Mnohí  z  občanov  si  už  iste  stihli 
všimnúť,  že  v  obci  sú  nainštalované 
nové  informačné tabule  informujúce 
o pamiatkach či  významných objek-
toch.  Nainštalované  sú  pred  kosto-
lom,  Kaplnkou  sv.  Kríža,  Kaplnkou 
sv.  Urbana,  Kaplnkou  sv.  Gorazda 
v  Gorazdove,  Kalváriou,  kultúrnym 
strediskom,  sochou  sv.  Floriána,  sv. 
Vendelína,  sochou  Svätej  Trojice 
a  pred  biskupským  kaštieľom.  Na 
informačnej  tabuli  je  krátky  popis 
súvisiaci  s  objektom aj QR kód, po-
mocou  ktorého  záujemca  získa  viac 
informácií.

Od  8.  septembra  2020  opäť  fun-
guje  obecný  rozhlas.  Po  skončení  re-
konštrukcie  budovy  bol  rozhlas  znovu 
zapojený  a  bola  otestovaná  a  spustená 
jeho prevádzka. Občania sú tak opäť in-
formovaní o dianí v obci.

Územný  plán  je  jedným  zo  záväz-
ných dokumentov obce, ktorý je kľúčový 
pri  plánovaní  výstavby  a  rozvoja  obce. 
Územným plánovaním, ktoré,  samozrej-
me, musí  byť  v  súlade  so  všetkými  zá-
konmi,  sa  vo  verejnom  záujme  určuje 
hospodárne využitie zastavaného územia 
a chráni nezastavané územie. Ku každej 
stavbe na území obce je potrebný súhlas 
príslušného stavebného úradu, ktorý po-
voľuje,  prípadne  nepovoľuje  stavbu  na 
určitej  parcele.  Drvivú  väčšinu  stavieb 
v  obci  tvoria  stavby  rodinných  domov, 
ktoré sa tiež musia riadiť územným plá-
nom obce. „Pri  umiestňovaní stavby a jej 
začleňovaní  do  územia  musia  byť  reš-
pektované  obmedzenia  vyplývajúce  zo 
všeobecne záväzných pravidiel a predpi-
sov chrániacich verejné záujmy a predpo-
kladaný rozvoj územia, to je podľa územ-
ného  plánu  obce.  V  zmysle  územného 
plánu  obce Močenok,  konkrétne  zmeny 
a doplnky číslo 2 z roku 2016 je potreb-
né dodržiavať pri  zástavbe uličnú čiaru, 
domy  umiestňovať  v  prednej  časti  pri 
ulici, v zadnej časti pozemku - v záhrade 
povoliť stavbu ďalších domov iba v tom 
prípade, ak je zabezpečený prejazd šírky 

6 metrov,“ spomenula základné princípy, 
ktoré  je  potrebné  dodržať,  pracovníčka 
stavebného  úradu  v  Močenku  Jozefína 
Eisellová.

Stavebníci musia  dodržiavať  predpi-
sy, zákony a všeobecne záväzné nariade-
nia, a preto je dobré poradiť sa s odbor-
nými pracovníkmi o tom, či je vhodné na 
určitej parcele  stavbu domu vôbec pláno-
vať. Najjednoduchšie je získať povolenie 
pre stavby priamo susediace s miestnymi 
komunikáciami. Pretože napríklad vyna-
ložené finančné prostriedky na projekto-
vú dokumentáciu pre dom v rodičovskej 
záhrade,  ktorý  nemá  6  metrovú  prístu-
povú  cestu  a  stavebný  úrad  kvôli  tomu 
stavbu  nepovolí,  stavebníkom  už  nikto 
nevráti. Takisto je dôležité rozmyslieť si, 
či je vhodné stavať rodinný dom na mies-
te, kde nie sú štandardne privedené inži-
nierske siete, cesta či verejné osvetlenie. 
Obec  v  takomto  prípade  nie  je  povinná 
vybudovať občanovi k takejto nehnuteľ-
nosti miestnu komunikáciu ani pouličné 
osvetlenie a zmluvná spoločnosť tam ani 
nebude chodiť vyvážať kontajnery s od-
padom, občania ich budú musieť priniesť 
k najbližšej miestnej komunikácii.

Individuálna výstavba a územný plán obce

Začiatkom  kalendárneho  roka  sa 
v našej obci začalo s realizáciou projek-
tu  zameraného  na  zníženie  energetickej 
náročnosti  budovy  obecného  úradu.  Po 
niekoľkých mesiacoch dodávateľ ukončil 
práce a 8. septembra 2020 sa konala prvá 
časť kolaudácie objektu. Zúčastnili sa jej 
dotknuté  strany – zástupcovia obce, do-
dávateľa prác a hasičského a záchranné-
ho zboru. „Celá stavba bola zameraná na 
zníženie energetickej náročnosti budovy, 

predmetom bolo  zateplenie obvodového 
plášťa,  strešného  plášťa,  výmena  otvo-
rových konštrukcií. Stavbu  sme ukonči-
li  v  termíne,  ktorý  sme  sa  zaviazali,  že 
dodržíme. Predpokladám, že bude slúžiť 
obci tak, ako sa od nej očakáva,“ vyjadril 
sa k ukončenému projektu stavbyvedúci 
Karol  Baláž.  „Kolaudácia  bola  naplne-
ná, ukončené to bolo s tým, že stavba je 
kolaudovateľná, zostáva nám len počkať 
na  vyjadrenie  inšpektorátu  práce,  ktorý 

Kolaudácia budovy obecného úradu
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Augustové  zasadnutie  obecného  za-
stupiteľstva    okrem  iných  bodov  riešilo 
aj prehľad množstva jednotlivých zložiek 
odpadov  vyvážaných  z  našej  obce  v  pr-
vom polroku roku 2020. Táto téma je stále 
aktuálna vzhľadom ku každoročne  naras-
tajúcim výdavkom za odpady.  „Vypraco-
vali sme podrobnú štatistiku jednotlivých 
druhov odpadov. Zamerali sme sa hlavne 
na tie, za ktoré obec Močenok, teda aj naši 
občania  platia.  Upozornili  sme  na  to,  že 
napriek  tomu,  že  máme  v  obci  rozdané 
kompostéry,  neustále  narastá  množstvo 
zeleného odpadu, ktoré vyvážame v hne-
dých  nádobách,“  konštatoval  starosta 
obce Roman Urbánik. Obyvatelia obce sa 
zrejme zatiaľ celkom nestotožnili so zhod-
nocovaním biologicky rozložiteľného od-
padu zo svojich domácností a záhrad pro-
stredníctvom  kompostérov,  ktoré  dostali. 
Napríklad  v  júni  sme  vyviezli  o  takmer 
17  ton biologicky  rozložiteľného odpadu 
viac ako v tom istom mesiaci v roku 2019. 
Možno by v každej močenskej domácnos-
ti mali  jej členovia prehodnotiť, či  je  ich 
kompostér naplno využitý. 

„Na druhej strane je však celkom pozi-
tívny vývoj v zmesovom a veľkoobjemo-
vom odpade, kde bol trend za prvý polrok 
pozitívny. Ak by sme dokázali udržať tieto 
hodnoty aj v druhom polroku, tak by sme 
mohli znížiť množstvo vyvezeného zme-
sového komunálneho odpadu a veľkoob-
jemového  odpadu  v  rámci  kalendárneho 
roka možno o stovku  ton,“ doplnil  infor-
mácie starosta R. Urbánik. Oproti prvému 
polroku minulého roka sme do júna 2020 
vytvorili o 75 ton zmesového komunálne-
ho a veľkoobjemového odpadu menej.

„Čaká nás ešte riešenie problémov so 
zberom kuchynského odpadu.  Je  to nová 
povinnosť obcí a miest na Slovensku. Má 
začať  platiť  od  1.  1.  2021,  vychádza  to 
z novely vyhlášky, ktorá začala platiť v de-
cembri 2019. Táto problematika je veľmi 
komplikovaná  vzhľadom  na  skutočnosť, 
že čas na prípravu takých náročných pro-
cesov je veľmi krátky,“ spôsobuje zber ku-
chynského odpadu starostovi vrásky. Ako 
obec, ktorá má v domácnostiach kompo-
stéry, by sme mohli požiadať o odloženie 
tejto  povinnosti  na  nasledujúce  tri  roky, 
ale v konečnom dôsledku budeme musieť 
problematiku aj tak doriešiť. Riešenie tejto 
témy je v pláne rokovaní obecného zastu-
piteľstva v závere kalendárneho roka.

Odpady v obci 
za prvý polrok

príde  v  najbližších  dňoch.  Stavba  bola 
ukončená  v  požadovanej  kvalite,  hlav-
ným výsledkom má byť zníženie energe-
tickej náročnosti a certifikát k  tomu bol 
vyhotovený  po  ukončení  prác.  Objekt 
bol po meraniach zatriedený  do energe-
tickej  triedy  A1,“  spresnila  informácie 
Eva Šťastná ako stavebný dozor.

Zástupcovia inšpektorátu práce, kto-
rých  stanovisko  je k vydaniu kolaudač-
ného  rozhodnutia  nevyhnutné,  objekt 
posudzovali o niekoľko dní neskôr. Rov-
nako je k vydaniu kolaudačného rozhod-
nutia nevyhnutné stanovisko Okresného 
riaditeľstva  Hasičského  a  záchranného 
zboru v Nitre. „Kolaudačné konanie pre-
behlo bez väčších problémov, po odstrá-
není drobných nedostatkov bude vydané 
kolaudačné  rozhodnutie,“  informovala 
nás  o  situácii  bezprostredne  po  kolau-
dačnom  konaní  Jozefína  Eisellová  zo 
stavebného úradu.

V  objekte  obecného  úradu  a  po-
šty  budú  pred  uvedením  do  prevádzky 
uskutočnené  výmeny podláh a maľovky 
stien, ktoré sa začali realizovať už počas 
septembra.

Po uplynutí   viac ako dvoch týždňov 
bolo  24.  septembra  2020  obci  doručené 
a  zároveň  nadobudlo  právoplatnosť  ko-
laudačné  rozhodnutie  vydané  k  rekon-
štrukcii budovy obecného úradu zamera-
nej  na  zníženie  energetickej  náročnosti. 
Všetky dotknuté orgány a inštitúcie, ktoré 
sa ku kolaudácii vyjadrovali, dali súhlas-
né  stanovisko  a  kladné  kolaudačné  roz-

hodnutie  bolo  vydané. Teoreticky mohli 
byť  úrad  a  pošta  hneď  uvedené  do  pre-
vádzky, ale po výmene osvetlenia v celej 
budove, ktoré spadalo do projektu, zostali 
steny poškodené sekaním  nových rozvo-
dov  ku  každému  vypínaču,  to  znamená, 
že  bolo  potrebné minimálne  vymaľovať 
každú miestnosť. „V tejto chvíli v rámci 
obce dokončujeme práce v oblasti maľo-
vania priestorov a vzhľadom na to, že od 
počiatku boli aj v spoločných priestoroch, 
ale aj v kanceláriách podlahy, ktoré sa ni-
jakým  spôsobom  nevymieňali,  rozhodli 
sme sa urobiť aj túto rekonštrukciu. Pred-
pokladáme,  že  v  horizonte  dvoch  nasle-
dujúcich týždňov by sme mohli tieto prá-
ce dokončiť  a obecný úrad by  sa mohol 
v predposlednom októbrovom týždni za-
čať  sťahovať na  svoje pôvodné miesto,“ 
informoval nás začiatkom októbra staros-
ta obce Roman Urbánik.

Slovenská  pošta  koncom  septem-
bra takisto ešte fungovala v náhradných 
priestoroch  v  Hornej  Kráľovej.  „Čo  sa 
týka priestorov pošty, tak sme všetky po-
žiadavky,  ktoré  pošta mala,  splnili. Vy-
zvali sme ich, aby si objekt prebrali, a je 
to teraz na ich ďalšom postupe a riešení, 
kedy  začnú  s  procesom  presťahovania 
pošty naspäť do Močenku,“ doplnil sta-
rosta. Oslovili sme aj hovorkyňu Sloven-
skej pošty s otázkou, kedy sa bude pošta 
z Hornej Kráľovej sťahovať späť do Mo-
čenku a kedy plánujú jej opätovné otvo-
renie.  Hovorkyňa  nás  informovala,  že 
pošta sa presťahuje po dohode s obcou.

Naša obec pred časom reagovala na 
výzvu Rady vlády Slovenskej republiky 
pre prevenciu kriminality a vypracovala 
projekt  pod  názvom  Zvyšovanie  bez-
pečnosti  v  obci  Močenok  –  rozšírenie 
kamerového  systému  VI.  Projekt  bol 
úspešný.  „Tak  ako  po  minulé  roky,  aj 
v  tomto  roku  sme  sa  uchádzali  o  pod-
poru  v  projekte  znižovania  kriminality 
v  obci  Močenok.  Žiadali  sme  finančné 
prostriedky  na  opravu  a  rozšírenie  ka-
merového  systému.  Tento  projekt  sme 
realizovali  v  mesiaci  august  -  septem-
ber. V súčasnosti už kamery sú funkčné 
a slúžia v rámci dohľadového pracovis-
ka  kamerového  systému  na  sledovanie 
frekventovaných častí v obci Močenok,“ 
povedal  nám  k  téme  starosta  obce  Ro-
man  Urbánik.  Rada  vlády  Slovenskej 
republiky  pre  prevenciu  kriminality 

schválila našej obci dotáciu vo výške 6 
000 eur. Bolo nainštalovaných 12 kamier 
v  lokalitách: materská  škola,  zdravotné 
stredisko,  obecný  úrad,  základná  škola, 
centrum obce, kultúrne stredisko, križo-
vatka ulíc Nitrianska a Sv. Gorazda, pred 
nákupným  strediskom.  „V  rámci  obce 
boli  rozšírené  body  kamerového  systé-
mu.  Pracovníci  kamerového  systému 
majú pod kontrolou väčšiu časť obce. Už 
niekoľkokrát sa vďaka tomu podarilo vy-
riešiť rôzne priestupky,“ spresnil zástup-
ca náčelníka Obecnej polície v Močenku 
Gabriel Pápay. 

Celkové náklady na projekt predsta-
vujú čiastku 10 440 eur. Rozdiel medzi 
dotáciou a celkovými nákladmi financo-
vala  obec  z  vlastných  zdrojov.  Projekt 
bol úspešne zrealizovaný a už slúži svoj-
mu účelu. 

Rozšírený kamerový systém
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Areál  zdravotného  strediska  v  našej 
obci  prešiel  pred  niekoľkými  týždňami 
revitalizáciou. „V uplynulom období sme 
dokončili realizáciu projektu v rámci vý-
zvy  Obnova  dediny,  ktorý  je  zameraný 
na  zveľaďovanie  verejných  priestorov. 
V  tomto  roku  sa  nám  podarilo  v  rámci 
tohto projektu získať 5 000 eur a boli po-
užité  na  výsadbu  a  úpravu priestranstva 
pred  zdravotným  strediskom,“  uviedol 
základné  informácie  o  projekte  starosta 
obce Roman Urbánik. Areál zdravotného 
strediska opeknel, k mobiliáru v podobe 
lavičiek a smetných košov pribudli záho-
ny vysadené kvetmi a krami a vysypané 
okruhliakmi. „V tomto roku je to jediný 
takýto projekt, ktorý zatiaľ bol potvrde-
ný a schválený. My sme v rámci projektu 
Obnova  dediny  už  realizovali  projek-
ty  v  predchádzajúcich  rokoch,“  doplnil 
starosta obce. V uplynulom období  sme 
takýmto  spôsobom  zrevitalizovali  zeleň 
a  kvetinové  záhony  najmä  v  centrálnej 
časti obce.

Nová výsadba v areáli 
zdravotného strediska Európska únia vyvinula iniciatívu na 

to, aby bola všetkým občanom a návštev-
níkom jednotlivých členských štátov únie 
poskytnutá možnosť  mať prístup ku kva-
litnému internetu na verejných priestran-
stvách  prostredníctvom  bezplatnej  wifi 
siete. Do projektu o poukazy financované 
Európskou  komisiou  sa  zapojila  aj  naša 
obec.  „Obec Močenok v  roku 2019  zís-
kala grant na zriadenie bezplatného wifi 
pripojenia  v  miestnych  spoločenstvách. 
Je  to  už  druhý  úspešný  projekt  obce  na 
inštaláciu  wifi  hotspotov,“  spresnila  in-
formácie  referentka  obecného  úradu 
Klaudia Kleinová.

Prvým  projektom  bol  projekt  s  ná-
zvom Wifi pre teba, ktorý je stále funkč-
ný.  Teraz  ďalšie  miesta  v  obci  pokryje 
signálom druhý úspešný projekt. „V rám-
ci grantu Wifi 4EU bolo nainštalovaných 
9  vnútorných  a  4  vonkajšie  prístupové 
body.  Vnútorné  pokrytie  wifi  signálom 
bolo zrealizované v priestoroch zdravot-
ného strediska – vo všetkých ambulanci-
ách a čakárňach, v budove obecného úra-
du vrátane spoločenskej sály. Rozšírilo sa 

vonkajšie  pokrytie  okolo  budovy  obec-
ného úradu a vybudovali sa nové externé 
body  na  autobusovej  zastávke  v  centre 
obce a v okolí miestneho trhoviska. Všet-
ky lokality s bezplatným wifi pripojením 
v  rámci  grantu  Wifi  4EU  sú  označené 
nálepkami  s  logom Wifi 4EU a  občania 
sa budú môcť neobmedzene a bezplatne 
pripojiť na internet,“ doplnila Kleinová.

Hodnota projektu bola stanovená na 
15 000 eur. Táto čiastka pokrýva nákla-
dy  na  zriadenie  a  inštaláciu  hotspotov 
v celej obci. Obec je následne zodpoved-
ná za to, aby zariadenia boli v prevádzke 
a občania ich mohli využívať.

Wifi 4EU

Novela  zákona  o  odpadoch  prináša 
od 1. januára 2021 sprísnenie podmienok 
triedenia  a  zberu  biologicky  rozložiteľ-
ného kuchynského odpadu. Súčasný stav 
umožňuje  obciam  netriediť  a  nezberať 
kuchynský  odpad  napríklad  v  prípade, 
ak preukážu, že je to pre ne finančne ne-
únosné,  alebo ak aspoň 50% obyvateľov 
obce vlastný odpad kompostuje,  čo  je  aj 
prípad  našej  obce.  Od  januára  2021  sa 
však  zákon  sprísňuje  a  výnimky  postup-
ne ruší. Niekoľko výnimiek však zostáva 
a  v  našom prípade  je  využiteľná  jedna  - 
tá, ktorá hovorí o tom, že ak kompostuje 
svoj biologicky rozložiteľný odpad 100% 
domácností  v  obci,  nemusí  sa  osobitne 
zberať  aj  kuchynský  odpad.  Ponitrian-
ske  združenie  obcí  pre  separovaný  zber, 
do  ktorého  patrí  aj  naša  obec,  v  týchto 
dňoch hľadá najoptimálnejšie riešenie tej-
to situácie, pretože väčšina obcí združenia 
kompostéry pre všetky domácnosti nemá 
a literu zákona musia dodržiavať. „Ponit-
rianske  združenie  obcí  hľadalo  riešenia. 
Jedným z riešení je, že kuchynský odpad 
bude zberať externá firma, v tom prípade 
to vyjde asi 7 eur na domácnosť v prípade 
týždenného  zvozu.  Dodali  by  aj  vlastné 

nádobky. Táto suma je však na celé PZO 
asi 300 000 eur za rok a nie  je  to  jedno-
razová  investícia. Ak  by  kuchynský  od-
pad  zbieralo  samotné  združenie,  muselo 
by  doplniť  vozidlá,  nakúpiť  technológiu 
a v prepočte by to vychádzalo na nejakých 
500 000 eur ročne,  ale to by bola jedno-
razová investícia. Zvoz by sa musel platiť 
osobitne.  Najideálnejšie  vychádza  tretia 
možnosť, to je nákup kompostérov aj pre 
Močenok, ktorý už má časť kompostérov. 
To  je  jednorazová  investícia  a  vychádza 
to približne 500 000  eur na  celé  združe-
nie,“  informoval o možnostiach   dodržať 
zákon zástupca manažéra Ponitrianskeho 
združenia obcí pre separovaný zber odpa-
dov Peter Hlinka. „V zákone a vyhláške je 
uvedené v súčasnosti, že obce, ktoré majú 
rozdané  po  domácnostiach  kompostéry, 
môžu tento kuchynský odpad zberať aj do 
týchto kompostérov. To znamená, že v na-
šom prípade,  ak  sa vyberieme  touto ces-
tou,  bude  potrebné  dokúpiť  kompostéry 
pre tie domácnosti, ktoré ich v rámci pro-
jektu, ktorý sme realizovali v roku 2019, 
nedostali. Ja by som chcel aj touto cestou 
požiadať  všetkých  spoluobčanov,  ktorí 
si  kompostéry prevzali,  aby  ich začali  aj 

používať, a  to nielen v súvislosti so spo-
mínanou problematikou kuchynského od-
padu,  ale  aj  so  zeleným odpadom,  ktorý 
vzniká  v  záhradách  jednotlivých  nehnu-
teľností,“  doplnil  starosta  obce  Roman 
Urbánik.

V  praxi  zber  kuchynského  odpadu 
bude pre obce, ktoré nemajú kompostéry, 
znamenať  ďalšiu  záťaž.  Tá  sa  premietne 
do platieb občanov za odpady a  k jestvu-
júcim  kontajnerom  pribudne  v  každej 
domácnosti  ďalšia  nádoba  na  kuchynský 
odpad.  Podľa  zákona  totiž  nie  je  možné 
kuchynský  odpad  zberať  a  kompostovať 
v kompostárni,  akú má napríklad  aj  naše 
združenie  obcí  pre  separovaný  zber,  po-
kiaľ kompostáreň nemá zariadenie na tzv. 
hygienizáciu  kuchynského  odpadu,  čo 
znamená  jeho  zahrievanie  na  minimálne 
70  stupňov  nepretržite  aspoň  60  minút. 
Tradičné kompostárne sú totiž určené prio-
ritne na kompostovanie záhradného odpa-
du. Ak sa v zákone nič nezmení, povinnosť 
osobitne zberať kuchynský odpad sa odsú-
va na 1. január 2023, kedy majú byť všet-
ky výnimky zrušené, a povinnosťou obce 
bude zabezpečiť triedený zber kuchynské-
ho odpadu zo všetkých domácností.

Zber kuchynského odpadu
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Aktuality z obce
V stredu 2. septembra 2020 sa v slo-

venských  školách  začal  nový  školský 
rok. Vo  všetkých  školách  v  našej  obci 
platia  prísne  epidemiologické  a  hygie-
nické  nariadenia.  Všetci  návštevníci 
areálu základnej školy v tento deň mu-
seli mať rúška a do budovy školy mohli 
vojsť  iba  rodičia  prvákov.  Samozrej-
mosťou  bola  dezinfekcia  rúk  a  mera-
nie  teploty  každému  prichádzajúcemu 
žiakovi. Netradičný začiatok školského 
roka  sa  konal  v  jednotlivých  triedach, 
v ktorých sa žiakom a pedagógom pro-
stredníctvom školského rozhlasu priho-
vorili  postupne  riaditeľ  školy  Eduard 
Lacko,  starosta  obce  Roman  Urbánik, 
dekan  Peter Michalov  a  riaditeľ  ume-
leckej  školy  Tomáš  Obola.  Riaditeľ 
školy a starosta obce pozdravili aj prvá-
čikov v oboch prváckych triedach a po 
oboznámení sa s organizačnými pokyn-
mi sa všetci žiaci rozišli domov. Prísne 
opatrenia  sú  v materskej,  základnej  aj 
umeleckej škole platné až do odvolania.

7. až 9. augusta 2020 sa v Zborove 
konali  majstrovstvá  Slovenskej  re-
publiky,  na  ktorých  sa  prezentovali 
aj  naši  leteckí  modelári  a  darilo  sa 
im veľmi dobre. V kategórii OTVR, 
čo  sú  historické  vetrone,  sa  s mode-
lom Sokolov stal majstrom Slovenska 
Ľudovít Pec a v kategórii ½ a Texaco 
sa s modelom Meteor, ktorý má spa-
ľovací  motor  s  veľkosťou  0,8  cm³, 
stal  majstrom  Slovenska  Pavel  Rá-
bek.  Dvaja majstri  Slovenska  naraz 
z  nášho  klubu,  skvelá  reklama  pre 
klub  leteckých  modelárov  aj  obec. 
Blahoželáme  im  a  prajeme  úspechy 
aj v ďalších súťažiach!

Opätovne  sa  vraciame  k  niekoľko-
krát  spomínanej  téme  kontajnerov  na 
textil. Niektorí občania si z kontajnerov 
pravidelne robia bezplatný obchod s ob-
lečením, čo by nebol až  taký problém, 
keby mali  toľko  slušného  vychovania, 
aby po sebe aj upratali. Pravidelne býva 
textil  a  obuv  z  kontajnerov  vyhádza-
ný po okolí a striedavo v Družstevnej, 
Úzkej, M. R. Štefánika či Ulici bisku-
pa Klucha  to  vyzerá  ako  na  smetisku. 
Tento  raz  bola  dokonca  odmontovaná 
predná  stena  kontajnera. Vedenie  obce 
sa  pretrvávajúcim  problémom  zaoberá 
a pripravilo opatrenia v podobe fotopas-
cí a kamier, aby sme dokázali dohľadať 
páchateľov,  ktorí  sa  nevedia  správať 
a nám všetkým robia v obci neporiadok.  

V apríli 2018 sa začalo s rekonštruk-
ciou organa vo Farskom kostole sv. Kli-
menta  v  našej  obci.  Močenský  organ 
patrí medzi  najvzácnejšie  na Slovensku 
a je jedným z troch organov z presláve-
nej  organovej  dielne  Pažických,  ktorý 
sa  zachoval  a  je  funkčný.  Dvojmanuá-
lový  organ  bol  do  kostola  nainštalova-
ný v  roku 1790, v  tomto  roku  teda  slá-
vi  úctyhodných  230  rokov.  Počas  jari 
2018  bol  organ  rozobratý  a  nástrojová 
časť bola odvezená na reštaurovanie do 
reštaurátorskej  dielne.  Organová  skriňa 
sa  sčasti  reštaurovala  na  mieste  a  časť 
z nej bola takisto prevezená do reštaurá-
torskej dielne. V auguste 2020 bola orga-
nová skriňa kompletne zrekonštruovaná 
a nainštalovaná na pôvodné miesto. „Od 
roku 2018 sa podarilo odstrániť najmä tie 
staršie  vrstvy,  sekundárne  nátery  a  tak-
tiež spevniť drevo, ktoré bolo poškodené 
drevokazným  hmyzom.  Naším  cieľom 
je vrátiť sa do povrchovej úpravy z roku 
1790, kedy dielňa Pažických tento organ 
postavila. V posledných mesiacoch sme 
sa  venovali  najmä  retuši,  to  znamená 
povrchovej úprave a zláteniu prvkov na 
organovej  skrini, 
a  inštalácii  tých 
rezieb,  ktoré  boli 
sňaté  a  prevezené 
do  reštaurátorské-
ho  ateliéru,  kde 
boli  tvarovo  do-
plnené  a  následne 
zlátené.  Prispô-
sobovali  sme  sa 
pôvodnému  zlatu, 
ktoré sa zachovalo, 
a  upravovali  sme 
to  pulierweissom, 

čo  je  technológia,  ktorá  akoby  imituje 
biely mramor,“ podrobne vysvetlil práce 
Marek Repáň z ateliéru RESTART.

Na základe rozhodnutia pamiatkarov 
sa močenský organ  rekonštruuje do pô-
vodného  stavu,  to  znamená  do  takého, 
ako ho v roku 1790 zostrojila dielňa Pa-
žických, čo sa týka farby, uloženia píšťal, 
sedenia organistu a podobne. „Teraz nám 
zostáva ešte tá druhá časť opravy organu, 
a to je tá vnútorná nástrojová časť, kto-
rá  by  mala  pokračovať  kontinuálne  po 
ukončení tejto prvej. Mala by byť hotová 
14. novembra na budúci rok, to je dátum, 
kedy by mal byť tento organ vo farskom 
kostole požehnaný,“ spresnil zatiaľ veľ-
mi vzdialený dátum dekan Peter Micha-
lov. Požehnaniu zreštaurovaného organa 
však  ešte  bude  predchádzať  postupné 
osadenie jednotlivých píšťal, ich indivi-
duálne naladenie a potom naladenie ce-
lého nástroja. Odborníci v tomto prípade 
hovoria  o  niekoľkých mesiacoch práce, 
takže pôvodného zvuku organa v našom 
kostole – takého, aký počuli veriaci pred 
viac ako dvesto rokmi, sa dočkáme nao-
zaj až v druhej polovici budúceho roka. 

Stav močenského organa
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Už  niekoľko  rokov  sa  vedenie 
obce  borí  s  problémom  netesniacej 
strechy  na  Dome  smútku  Nádej  na 
dolnom  cintoríne,  ktorá  spôsobuje 
zatekanie do interiéru domu smútku 
a  zvlhnuté  technické  priestory,  ale 
aj sálu pre smútočné zhromaždenie. 
„Po konzultáciách a hľadaní riešenia 
sme sa  rozhodli  túto havarijnú situ-
áciu riešiť položením novej krytiny. 
Hľadali  sme  riešenie, ktoré by bolo 
esteticky  prislúchajúce  tejto  budo-
ve,  ale  zároveň  aj  finančne  únosné 
vzhľadom na rozpočet obce. Vybra-
li  sme  na  strechu  zinkový  materiál 
a  pevne  veríme,  že  tento  dlhoročný 
problém  na  dome  smútku  vyrieši-
me,“ myslí  si  starosta  obce  Roman 
Urbánik. 

Práce  na  rekonštrukcii  strešnej 
krytiny  od  začiatku  októbra  reali-
zuje  víťazná  spoločnosť  z  verejné-
ho  obstarávania MKL  klampiarstvo 
z  Hornej  Kráľovej.  „Je  to  systém 
stojatej drážky,  je  to najbezpečnejší 
klampiarsky systém a používame na 
to  titán-zinkový  plech.  Odhadujem, 
že práce potrvajú nejaké dva týždne 
aj  s  ukončením  všetkých  detailov,“ 
vyjadril  sa  k  prácam  majiteľ  firmy 
MKL  klampiarstvo  Štefan  Mitaš. 
„Cena  novej  strešnej  krytiny  bude 
asi 20 000 eur, to je približne vysú-
ťažená cena, presne si ju nepamätám. 
Termín dokončenia si predstavujeme 
minimálne  týždeň  pred  Sviatkom 
všetkých  svätých  a  Pamiatkou  zo-
snulých,“ doplnil starosta Urbánik. 

Po ukončení prác na  streche bu-
dovy domu smútku bude ešte potreb-
né  vykonať  nejaké  práce  v  interiéri 
budovy,  ktoré  sa  budú  realizovať 
priebežne.

Nová strecha 
na dome smútku

V čase od 17. do 19. septembra 2020 
zorganizovalo Krajské osvetové stredisko 
v Nitre ďalší  ročník  krajskej  postupovej 
súťaže  a  prehliadky  neprofesionálneho 
divadla mladých a neprofesionálneho di-
vadla  dospelých  Nitrianskeho  kraja  pod 
názvom  Na  scénu.  Prehliadka  sa  usku-
točnila  v  Kultúrnom  dome  v  Močenku, 
kde súťažiacich  i divákov srdečne priví-
tal  starosta  obce Roman Urbánik. Diva-
delníkom zaželal  okrem  šťastia  v  súťaži 

aj  príjemný  pobyt  v  Močenku  a  pekné 
umelecké  zážitky. Podujatia  sa  zúčastni-
lo 6 divadelných kolektívov,  z  toho boli 
dva v kategórii divadlo dospelých a štyri 
v kategórii divadla mladých. Počas troch 
dní  si diváci mohli pozrieť žánrovo rôz-
norodé inscenácie s námetmi z čias druhej 
svetovej  vojny,  totalitného  Sovietskeho 
zväzu, šikany v škole, divadlo poézie, ale 
aj  humorne  ladené  kusy.  Krajská  súťaž 
mala dvoch víťazov – v kategórii divadla 
mladých  to  bol  divadelný  súbor Naboso 
z Nitry  s  hrou Dora,  ktorý  tým  zároveň 
postúpil  na  celoštátnu  divadelnú  pre-
hliadku FEDIM. V kategórii divadla do-
spelých sa stalo víťazom Divadlo ASI zo 
Šale s hrou Eli, eli, lama sabachtani, čím 
automaticky získalo postup na celoštátnu 
prehliadku Belopotockého Mikuláš.

Víťazným  divadelným  súborom  pra-
jeme  veľa  úspechov  na  celoštátnych  pre-
hliadkach, kde budú reprezentovať náš kraj.

„Na scénu“ v Močenku

Na  ostatnom  riadnom  zasadnutí  obec-
ného  zastupiteľstva  v  auguste  2020  bol 
predložený materiál o vývoji hospodárenia 
obce za prvý polrok  tohto roka z pohľadu 
príjmov z podielových daní. Prvé tri mesia-
ce roka sa vyvíjali podľa nastavenia z uply-
nulého  roka,  príchod  koronakrízy  však 
všetko  zmenil.  „Tak  ako  sme  na  začiatku 
koronakrízy  v marci  avizovali,  že  nastane 
výpadok v tejto oblasti, v tejto chvíli máme 
ministerstvom  financií  zadefinovaný  vý-
padok pre obec Močenok vo výške zhruba 
90 000 eur. Tieto finančné prostriedky my 
svojím hospodárením s úspornými opatre-
niami,  ale  aj  realizáciou,  respektíve  nere-
alizáciou  niektorých  investičných  aktivít 
budeme musieť v rámci kalendárneho roka 
nájsť. Môžem povedať, že ak to bude suma 
iba 90 000 eur, tak takýto výpadok finanč-
ných prostriedkov ešte  dokážeme v rámci 
nášho  rozpočtu  zrealizovať  tak,  aby  bol 
dopad  na  fungovanie  obce  čo  najmenší,“ 
myslí si starosta obce Roman Urbánik. Od 
apríla sme zaznamenali schodok v každom 
mesiaci viac ako 10 000 eur, v júli dokonca 

viac  ako  13  000  eur.  Do  konca  kalendár-
neho roka zostáva od júla ešte 5 mesiacov, 
ale už koncom spomínaného júla, čo sú od 
apríla 4 mesiace, sme zaznamenali prepad 
príjmov z podielových daní vo výške viac 
ako 46 000 eur, to znamená viac ako polo-
vicu z avizovaného 90-tisícového výpadku.

„Na  často  kladené  otázky,  že  ako  od-
hadujeme vývoj v druhom polroku, možno 
povedať,  že nie  sme veľkými optimistami 
z  toho  pohľadu,  že  ten  výpadok  nebude 
väčší. Boli by sme radi, ak by to bola ko-
nečná suma, ale v prípade, že nastanú neja-
ké ďalšie výpadky, máme pripravené ďal-
šie opatrenia, pretože obec musí hospodáriť 
s vyrovnaným alebo prebytkovým rozpoč-
tom, a takto musíme aj my svoje fungova-
nie v druhom polroku nejakým spôsobom 
ošetriť, aby sme tento cieľ dosiahli. Osobne 
si myslím, že toto nie je konečný výpadok, 
dokonca  sme  dostali  zo  strany  štátu mož-
nosť úveru, ktorý by bol splácaný od roku 
2024,  v  tejto  chvíli  však neuvažujeme,  že 
by sme ho využili,“ dodal mierne skeptický 
starosta. Obec Močenok spláca momentál-
ne 3 úvery, a to za rekonštrukciu kultúrneho 
strediska, centra obce a materskej školy.

Vývoj podielových daní
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Je to práve rok, čo sme spolu oslavovali 
Mesiac úcty k starším. Členovia Základnej 
organizácie Jednoty dôchodcov v Močen-
ku sa zišli na spoločnom posedení. Pri ma-
lom občerstvení aj s kultúrnym programom 
sme si uctili všetkých seniorov a hlavne ju-
bilantov, ktorí v tom roku dovŕšili okrúhle 
životné jubileum. Bolo to milé, priateľské 
a  veselé  posedenie  s  doprovodom  našej 
speváckej skupiny Zúgovanky. 

A nielen na toto podujatie spomíname 
dnes so smútkom. V roku 2019 sa usku-
točnilo  mnoho  akcií  pre  seniorov,  či  to 
už bol 7. ročník športových hier, krajské 
športové hry, beh s palicami v Šali,  tur-
naj v petangu v Lužiankach. Uskutočnili 
sa mnohé kultúrne  a  spoločenské  akcie, 
súťaž  v  poézii  a  próze,  Spevy  domova 
a všade sme vždy  úspešne reprezentovali. 
Zorganizoval sa zájazd do Banskej Štiav-
nice,  skupinovo  návšteva  iných  miest, 

návšteva kultúrnych podujatí a spoločen-
ských aktivít a posedení v rámci obce. 

Na rok 2020 sme si pripravili okrem spo-
mínaných  štandardných  podujatí  aj  bonus, 
návštevu Arboréta  v  Tesárskych Mlyňanoch 
a  návštevu  moravského  mesta  Lednice,  na 
ktoré  sme  sa  veľmi  tešili.  Úchytkom  sme 
však absolvovali  len 1. ročník   turnaja v pe-
tangu  o  pohár  starostu  obce.  Zúčastnili  sme 
sa  úspešného  petangového    turnaja  v  Lu-
žiankach.  8.  ročník  športových  hier,  krajskú 
prehliadku  speváckych  súborov  v  Leviciach 
a iné plánované akcie sme už nestihli zreali-
zovať.  Situácia  sa  náhle  zmenila. Dnes  celá 
spoločnosť  takmer  od  začiatku  roka  prežíva 
ťažké  chvíle  v  boji  s  novým  nebezpečným 
ochorením Covid-19, ktoré sa rozšírilo až do 
pandémie. Zo dňa na deň sa seniori stali naj-
ohrozenejšou  skupinou obyvateľstva,  čím  sa 
obmedzili všetky naše spoločenské a kultúrne 
stretnutia na dlhú dobu a ešte sa nevie dokedy. 

Je  znovu mesiac  október  – Mesiac  úcty 
k starším. Keďže sa nemôžeme stretnúť, dovo-
lím si aspoň touto cestou pozdraviť všetkých 
našich seniorov, poďakovať sa za všetko, čo 

robia pre nás všetkých, pre svoje rodiny a spo-
ločnosť. Zvlášť  chcem  srdečne  zablahoželať 
jubilantom, členom ZO JDS Močenok, ktorí 
sa v tomto roku dožívajú okrúhleho životné-
ho jubilea. Chcem im popriať mnoho, mnoho 
zdravia,  šťastia,  radosti  a  spokojnosti  nielen 
v  kruhu  svojich  najbližších,  ale  aj  v  kruhu 
priateľov a spoločnosti. Pomyselnú kytičku si 
dovolím odovzdať našim drahým jubilantom: 
Margite  Drtilovej,  Štefanovi  Blehovi,  Anne 
Hanákovej,  Márii  Dičérovej,  Kataríne  Lo-
vászovej, Marte Malíkovej, Gabriele Sabovej, 
Ing. Ernestovi Verešovi, Jozefíne Rábekovej, 
Darine Štangovej a Františkovi Mondočkovi.

Na  záver  chcem  dodať  všetkým  mno-
ho  odvahy,  zdravia,  trpezlivosti,  tolerancie, 
aby  sme  toto  ťažké obdobie prežili  v  zdraví 
a aby sme sa v krátkej budúcnosti stretli šťast-
ní  a  dohonili  všetko  to,  čo  sme  zameškali, 
a mohli sa znovu tešiť zo stretnutí s rodinami 
a priateľmi. Je aj v našom záujme rešpektovať 
všetky príkazy, ak chceme zvládnuť toto ná-
ročné obdobie v zdraví a bez dôsledkov.

Marta Nováková 
predsedníčka ZO JDS Močenok

Život seniorov 
v pandémii

Situácia,  pokiaľ  ide  o  koronakrízu, 
nabrala v septembri nový rozmer – pri-
šla druhá vlna ochorenia a počet nových 
prípadov nákazy denne stúpal. Štát preto 
sprísnil  opatrenia  na  zabránenie  šírenia 
koronavírusu, ktoré platili od 18. septem-
bra 2020. Všeobecne platil model z toh-
toročnej  jari  –  prekryté  dýchacie  cesty 
a  čo  najmenej  sa  stretávať  s  cudzími 
ľuďmi. Boli zakázané aj všetky hromad-
né akcie a podujatia s počtom účastníkov 
nad 50. Situácia sa však o niekoľko dní 
opäť zmenila. Od 1.októbra 2020 platí na 
Slovensku núdzový stav a platné opatre-
nia bolo potrebné podľa názoru krízové-
ho  štábu  opäť  sprísniť.  Od  15.  októbra 
2020  tak  platí  povinnosť  nosiť  rúško 
aj  v  exteriéri  v  obci. Reštaurácie  začali 
jedlo iba vydávať, ale jesť sa v nich ne-
smelo. Všetky  hromadné  podujatia  boli 
zakázané  a  zhromažďovať  sa  nemohlo 
viac  ako  6  ľudí.  Stredné  školy  začali 
učiť dištančne  a na  základných  školách 
boli  pre  žiakov  i  učiteľov  povinné  rúš-
ka. Opäť boli zavedené seniorské hodiny 
nákupov. 

Ďalšia  zmena  prišla  24.  októbra 
2020. Vláda  schválila  od  tohto  dátumu 
zákaz  vychádzania  v  čase  od  5.00  do 
1.00 hod. – znamená to, že na prechádz-
ku  obcou  sa  občania  mohli  vybrať  iba 
v  nočných  hodinách.  Inak  platili  počas 
dňa  opatrenia,  aby  ľudia  vychádzali  zo 
svojich  domovov  iba  v  nevyhnutných 

prípadoch  –  za  prácou,  do  najbližších 
potravín, drogérie či lekárne, k lekárovi, 
do banky,  s dieťaťom do  školy, na pre-
chádzku so psom do 100 metrov od svoj-
ho bydliska,  na  čerpaciu  stanicu  a  pod. 
Vláda nariadila na dva víkendy celoploš-
né  dobrovoľné  testovanie  na  koronaví-
rus. Občania, ktorí  sa otestovať nedajú, 
však majú problém s návratom do práce, 
vstupom do niektorých inštitúcií, prevá-
dzok  a  podobne.  U  nás  sa  uskutočnilo 
prvé  testovanie  počas  víkendu  koncom 
októbra  a  začiatkom  novembra,  ďalšie 
počas  nasledujúceho  víkendu.  Ozbro-
jené  sily  Slovenskej  republiky  povolili 
v našej obci 3 odberné miesta, všetky tri 
sa  však  kvôli  obmedzenému počtu  per-
sonálu  zo  strany  vojakov  a  polície mu-
seli nachádzať  takmer na  jednom mies-
te – v športovej hale a jej okolí. V čase 
uzávierky novín sme nemali  informácie 
ani o tom, ako majú postupovať občania, 
ktorých  možno  z  kapacitných  dôvodov 
nestihnú otestovať.

Opätovne  preto  vyzývame  občanov, 
aby  sa  správali  zodpovedne  a  chránili 
seba aj  iných. Ak na koronavírus ocho-
rejú mladšie  ročníky, možno  budú mať 
bezpríznakový  priebeh. Môžu  však  na-
kaziť  svojich  rodičov,  starých  rodičov, 
prípadne  inými  chorobami  trpiacich  ro-
dinných príslušníkov, a pre tých to môže 
byť v najhoršom prípade aj osudné. 

Chráňte seba aj ostatných!

Stále platiace protiepidemiologické opatrenia Aktuality z obce
Po výdatných dažďoch v prvej  po-

lovici októbra sa v  intraviláne obce na 
niektorých  miestach  vytvorili  jazerá 
s  vodou.  Vzniknutý  priestor  napriek 
tomu,  že  je  to  v  centre  obce,  obsadili 
desiatky divých kačíc, ktorým sa tu evi-
dentne páčilo, a niekoľko dní sa tvárili, 
že tam bývajú odjakživa.

V  druhej  polovici  októbra  obec 
Močenok realizovala úspešný projekt 
v  Domove  dôchodcov    Milosrdné-
ho  samaritána, ktorý bol podporený 
Ministerstvom práce, sociálnych vecí 
a rodiny SR sumou 10 300 eur. Pro-
jekt bol zameraný na podporu a roz-
voj sociálnych služieb a v tomto prí-
pade získané prostriedky poslúžili na 
zakúpenie zdvíhacích a polohovacích 
zariadení.  Z  každého  úspešne  zrea-
lizovaného projektu majú  v  domove 
dôchodcov vždy radosť. V tomto prí-
pade  je  ich  radosť  ešte  väčšia,  lebo 
získané  finančné  prostriedky  pôjdu 
na zakúpenie zariadení pre  klientov 
a zároveň uľahčia prácu zamestnan-
kyniam zariadenia. 

Tanečný  klub  Jumping  oznamu-
je žiakom, ktorí  sa prihlásili do klubu, 
a  ich  rodičom,  že  v    zmysle  nariadení 
vlády je prvý tréning prípravnej zložky 
JUMPING  B  v  Močenku  zrušený  do 
odvolania.  O  termíne  prvého  tréningu 
bude vedenie klubu včas informovať. 
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Približne  v  polovici  septembra 
v  Močenku  každoročne  slávime  hody 
na  Kríža  a  zároveň    v  tomto  čase  or-
ganizujeme Dni  obce. V  tomto  roku  sa 
vzhľadom na epidemiologické opatrenia 
súvisiace s koronavírusom Dni obce vo 
forme, na  akú  sú občania  zvyknutí,  ne-
konali. Celoobecné oslavy v čase od 10. 
do 13.  septembra 2020 sa obmedzili na 
niekoľko  podujatí,  počas  ktorých  bolo 
zvládnuteľné dodržanie všetkých opatre-
ní a slávenie sviatku Povýšenia sv. Kríža 
svätou omšou. Podujatia boli  realizova-
né  s  finančnou  podporou  Nitrianskeho 
samosprávneho kraja.

Vo  štvrtok  10.  septembra  2020  sa 
uskutočnilo  slávnostné  obecné  zastupi-
teľstvo, počas ktorého bola ocenená šes-
tica Močenčanov. Cenu obce Močenok 
si z rúk starostu obce Romana Urbánika 
a  zástupcu  starostu  obce  Petra  Sýkoru 
prevzal  za  podnikateľskú  oblasť  a  pod-
poru  aktivít  obce  Štefan  Bleho.  „Je  to 
pre mňa prekvapenie, ale klamal by som, 
keby som nepovedal, že  je  to aj poteše-
nie, že si obec všimla aj prácu poľnohos-
podárov,  teda  aj moju.  Ja  za  tým vidím 
ocenenie  celého  kolektívu,  lebo  tie  vý-
sledky  a  činnosť,  ktorá  smeruje  v  prí-
pade potreby aj  smerom k obci,  to patrí 
všetkým členom družstva. Myslím, že sa 
patrí  vychádzať  so  samosprávami  obcí, 
v ktorých pôsobíme, a zatiaľ to, myslím, 
funguje,“ tešil sa z ocenenia svojich snáh 
Štefan Bleho.

Cenu  obce Močenok  za  podnikateľ-
skú činnosť a podporu kultúrnych a spo-
ločenských  podujatí  v  obci  si  prevzal 
Jozef  Benčík:  „Bol  som  prekvapený  a, 
pravdupovediac, je to milé, že si všimli, 
že  som niečo  spravil  pre obec. Myslím, 
že toho nie je toľko, aby ma až takto oce-
ňovali, ale veľmi ma to potešilo. Zvýšim 
svoje aktivity.“

Sviatok povýšenia sv. Kríža
som sa chcela poďakovať aj tým, ktorí ma 
do  tejto  funkcie  odporučili,  dôverovali 
mi, a mohla som vykonávať túto funkciu 
až  dodnes. Všetkým  srdečne ďakujem,“ 
neskrývala dojatie Helena Blehová.

Prínos  nielen  v  tomto  roku  ocene-
ných,  ale všetkých občanov pracujúcich 
v prospech celej obce vysoko oceňuje aj 
starosta Roman Urbánik: „Každého pote-
ší, keď môže oceniť iných ľudí, vyzdvih-
núť ich prínos pre obec, ale aj pre širšie 
okolie,  keď  môže  povedať,  že  každo-
ročne  nachádzame medzi  našimi  spolu-
občanmi ľudí, ktorí si zaslúžia ocenenie 
- cenu obce Močenok alebo cenu staros-
tu obce Močenok. Aj v  tomto  roku sme 
z návrhov, ktoré sme dostali od občanov, 
ale aj odborných komisií obecného zastu-
piteľstva vybrali, navrhli a obecné zastu-
piteľstvo  schválilo  troch  kandidátov. Aj 
ja som využil možnosť oceniť troch spo-
luobčanov, ktorí v novodobých dejinách 
samosprávy obce Močenok  fungovali  či 
už  ako  poslanci,  v  riadiacich  funkciách 
samosprávy obce alebo ako zamestnanci 
obecného úradu. Aj týmto spôsobom sme 
si pripomenuli a pripomenuli aj spoluob-
čanom,  že  30  rokov  uplynulo  od  doby, 
kedy máme obecné úrady.“

Slávnostnú atmosféru podujatia pod-
poril kultúrny program v podaní pedago-
gičiek základnej umeleckej školy Zuzany 
Babuljakovej a Kataríny Hátašovej.

V  piatok  11.  septembra  veľká  sála 
kultúrneho  strediska  privítala  našich 
najmladších  spoluobčanov.  Do  života 
v  rámci  podujatí  pri  príležitosti  sviatku 
Povýšenia  sv.  Kríža    všetkých  prítom-
ných privítal nadaný žiak základnej ume-
leckej  školy  Juraj Hambálek  a  prihovo-
ril  sa  im  starosta  obce Roman Urbánik. 

Tretiu  cenu 
obce  za  prácu 
v  samospráve 
a  dlhoročné  zho-
tovovanie  fotodo-
kumentácie  obce 
Močenok  dostal 
Štefan Pápay. „Po 
30 rokoch, čo som 
bol  predsedom 
obce  Močenok, 
ma skutočne veľmi 

milo prekvapilo toto ocenenie a urobí to 
radosť  aj  mojim  blízkym.  Pri  tejto  prí-
ležitosti  by  som  sa  chcel  poďakovať  aj 
ľuďom,  ktorí mi  v  tom  čase  boli  veľmi 
nápomocní. Toto moje  ocenenie  je  spo-
jené aj s fotografickou činnosťou a chcel 
by som v tejto činnosti pokračovať, plány 
mám,“ váži si ocenenie Štefan Pápay.

Ďalší traja občania Močenka si prišli 
prevziať  cenu  starostu  obce. V tomto 
roku  ju  starosta  obce  Roman  Urbánik 
udelil Marekovi Mesárošovi za dlhoroč-
nú činnosť v samospráve obce Močenok. 
„Veľmi si vážim toto ocenenie a ďakujem 
veľmi  pekne  starostovi  a  vedeniu  obce 
za  ocenenie mojej  práce. V  samospráve 
som  ako  poslanec  od  svojich  19  rokov 
s  menšími  prestávkami,  takže  nejakých 
17 rokov som poslancom a toto ocenenie 
je jednak takým poďakovaním za prácu, 
ktorú som vykonal. Dúfam, že som ju vy-
konával dobre, verím, že tomu tak je, ale 
aj takým povzbudením do budúcna,“ pre 
Mareka Mesároša  je  ocenenie  stimulom 
do ďalšej práce. Cena starostu obce bola 
udelená aj Júliusovi Pistovičovi za dlho-
ročnú činnosť v samospráve obce Moče-
nok: „Keď som si  to prečítal,  som sa aj 
potešil, že si na mňa spomenuli. Chcem 
sa preto aj touto cestou poďa-
kovať pánovi starostovi, že si 
myslí,  že  si  to  zaslúžim.  Už 
14  rokov nepracujem v obci, 
ale 30 rokov som bol poslan-
com.“ 

Tretia  cena  starostu  obce 
bola určená Helene Blehovej 
za dlhoročné vykonávanie sa-
mosprávnych činností v úlohe 
matrikárky  obce.  „V  prvom 
rade  sa  chcem  veľmi  pekne 
poďakovať  vedeniu  obce  za 
toto  ocenenie,  ktoré ma  nes-
mierne potešilo, a zároveň by 
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Každá mamička si potom okrem gratulá-
cie starostu obce Romana Urbánika a zá-
stupcu  starostu  obce  Petra  Sýkoru  pre-
vzala  aj  pamätný  list  a detskú knižočku 
pre  svoje dieťatko.  „Prišli  sme  radi,  len 
oteckovi to nevyšlo, lebo je ešte v práci, 
ale inak je to fajn. Sme radi, že my sme 
mali čas sem prísť, babka nám pomohla,“ 
tešila sa z podujatia mamička Miroslava 
Nagyová. „Zistili sme, koľko detí sa na-
rodilo,  a možno  budú  s  niektorými  naj-
lepší kamaráti,“ konštatovala s úsmevom 
mamička  dvojčiat  Lenka Michaličková. 
Milé podujatie, kde sa vždy ozýva detský 
džavot či miestami aj nespokojný plač, je 
určite  najlepším miestom ako  sa  zozná-
miť s najmladšími obyvateľmi Močenka. 
„Chcem všetkým  rodičom a  ich deťom, 
ktoré  sme dnes vítali  do  života,  popriať 
hlavne zdravie, radosť z ratolestí. Aj pre 
nás  je  to potešenie, že sa  takto môžeme 

stretnúť  s  našimi  novými  najmenšími 
spoluobčanmi a môžeme im popriať všet-
ko najlepšie, pevné zdravie, a teší ma, že 
aj  napriek  tej  dobe,  ktorú  žijeme,  prišli 
mamičky, oteckovia, starí  rodičia a spo-
ločne  sme  prežili  túto  krásnu  chvíľu,“ 
tešil  sa  z  príjemnej  atmosféry  starosta 
Roman Urbánik.

Sobota 12. septembra sa niesla v zna-
mení uvádzania novej monografie obce do 
života. Podujatie sa konalo v kultúrnom 
dome.  Na  pódiu  na  uvedenie  do  života 
čakala  močenská  monografia  a  na  pre-
mietacom plátne bežali fotografie z pub-
likácie.  Prítomných  –  autorský  kolektív 
na  čele  s  Petrom  Kerestešom,  poslanca 
Národnej rady Slovenskej republiky Ma-
riána Kéryho, poslancov obecného zastu-
piteľstva, predstaviteľov škôl a zariadení 
obce či obyvateľov obce privítal a vznik 
myšlienky  vydať  monografiu    ozrejmil 
starosta obce Roman Urbánik. Potom už 
pódium patrilo šéfovi autorského kolek-
tívu tvoriaceho publikáciu Petrovi Keres-
tešovi, ktorý podrobne vysvetlil, ako kni-

ha  vznikala,  a  nezabudol  sa  poďakovať 
všetkým,  ktorý  k  jej  vzniku  akýmkoľ-
vek  spôsobom prispeli.  Potom  spoločne 
starosta  obce  Roman  Urbánik  a  autor 
publikácie  Peter  Keresteš  knihu  uviedli 
do  života  posypaním  lipovými  listami. 
Skvelú  slávnostnú  atmosféru  v  kinosále 
kultúrneho  domu  ešte  pozdvihli  svojím 
programom pedagogičky základnej ume-
leckej  školy  Zuzana  Babuljaková,  Jana 
Csámpayová  a  Katarína  Hátašová.  „Je 
to  veľmi  dobrá  vec,  pretože  tá  kniha  tu 
zostane, menia sa politici, menia sa gene-
rácie ľudí, ale tá kniha tu zostane, a som 
veľmi  rád,  že Močenok  je  taký aktívny, 
že  vydal  v  poradí  už  štvrtú  publikáciu 
o svojej obci. Močenok má naozaj boha-
tú a veľmi dlhú históriu, je spomenutý už 
v Zoborskej listine a myslím si, že ľudia 
sa budú radi vracať k tejto knihe, a verím, 
že  si  ju prečítajú všetky generácie,“ bol 

hrdý  na  novú  publi-
káciu  v  kraji  posla-
nec  Národnej  rady 
Slovenskej  republi-
ky Marián Kéry. Au-
tori  publikácie  pre 
všetkých  záujemcov  
pripravili  viac  ako 
500-stranové  čítanie 
od najstaršej histórie 
až po súčasnosť. Pre 
zaujímavosť – kniha 
váži 2 150 g a sú v nej 
stovky  nádherných 

fotografií a obrázkov. „V každom prípa-
de  je  to  naša  najhrubšia  kniha. Má  544 
strán a je to aj dosiaľ najdlhšie vznikajú-
ca kniha, lebo vznikala viac ako 3 roky. 
Boli  tam  rôzne  aj  objektívne  dôvody, 
prečo  to  tak dlho  trvalo. Verím však, že 
ten výsledný produkt stojí za to,“  ozrej-
mil Peter Keresteš. „Kníh sme už napísali 
niekoľko, asi 15 rokov sa venujeme tvor-
be regionálnej histórie v podobe takýchto 
obecných monografií. Pokiaľ ide o to, čo 
je vnútri, tak tá kniha má byť čitateľsky 
pútavá a má byť odborná v prvom rade. 
Spoznávanie  histórie 
je  otvorený  proces, 
takže  ona  mapuje 
poznatky  v  danom 
čase  a  určite  ďalšie 
výskumy  ich  potom 
môžu  dopĺňať.  Ja  si 
myslím,  že  na  nie-
koľko  rokov,  možno 
desaťročí bude takou 
poslednou  syntetic-
kou  prácou,  ale  bu-

dem  veľmi  rád,  ak  bude  podnetom  pre 
rozvíjanie  ďalších  momentov  z  histórie 
obce.“ Prácu na knihe zhodnotil aj grafik 
Peter Vince: „Táto monografia patrí me-
dzi tie najrozsiahlejšie, ktoré sme dosiaľ 
spolu  urobili. Autori  mi  posielajú  texty 
a obrázky, ja si pripravím zhruba typogra-
fickú a grafickú úpravu a potom vkladám 
texty, upravujem ich na jednotlivé strany 
a medzi to povkladám obrázky. Rozhod-
nem sa, ako budú vyzerať strany, aký typ 
písma použijeme a tak ďalej. Počet strán 
musí  byť  štandardný,  buď  je  násobkom 
čísla 8 alebo čísla 16. Keď už  je všetok 
text  hotový,  musí  sa  to  upraviť,  aby  to 
sedelo.“ 

Starosta  obce  Roman  Urbánik  vy-
zdvihol  zanietenosť  autorov  knihy  pri-
praviť  čo  najpodrobnejšie  informácie 
pre  našich  obyvateľov  či  rodákov,  ale 
aj informácie nesúce posolstvo budúcim 
generáciám:  „Po  viac  ako  troch  rokoch 
intenzívnych  prác  sa  podarilo  uviesť  na 
knižný  trh monografiu o obci Močenok. 
Je  to  výsledok  tvorby  práce  autorského 
kolektívu, na čele ktorého stál pán Peter 
Keresteš.  Kniha  zachytáva  históriu,  tra-
dície,  zvyky,  prírodné  pomery  aj  súčas-
nosť,  ktorú  my  v  našej  obci  žijeme.  Je 
to  na  jednej  strane  poďakovanie  našim 
predchodcom  za  to  všetko,  čo  nám  tu 
zanechali, a zároveň možno aj odkaz pre 
budúce  generácie,  že my  si  všetko  toto 
vážime a oni by v tom mali pokračovať. 
Kniha má svoje kúzlo a pevne verím, že 
si nájde miesto v mnohých močenských 
knihovničkách, že si  ju ľudia budú brať 
do  ruky,  budú  si  v  nej  čítať  a  získavať 
nové informácie alebo spomínať na to, čo 
si pamätajú. Knihe prajem, aby bola pre 
ľudí zaujímavá a dôveryhodná.“ 

Záver  osláv  sviatku  Povýšenia  sv. 
Kríža  patril,  samozrejme,  slávnostnej 
svätej omši, ktorá sa konala v nedeľu 13. 
septembra  vo  Farskom  kostole  sv.  Kli-
menta. Omšu celebroval dekan Dekanátu 
Močenok Peter Michalov  a  koncelebro-
vali Dalibor Vavro a Gorazd Kohút.
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V roku 2020 si pripomíname neslávne 70. výročie násilnej likvidácie mužských i ženských kláštorov na Slovensku. Vtedajšia 
štátna moc v snahe ovládnuť všetky zložky spoločenského života videla v rehoľných spoločnostiach triedneho nepriateľa a zau-
mienila si zbaviť ľud vplyvu mužských i ženských reholí. Likvidácia kláštorov, ktorá vošla do dejín pod názvom „Barbarská noc“, 
výrazným spôsobom poznačila duchovný, výchovno-vzdelávací a kultúrny život močenskej farnosti.

Nariadením Slovenskej národnej rady zo dňa 16. mája 1945 boli všetky školy poštátnené a štátna moc začala postupnú elimi-
náciu rehoľných učiteľov. Miestny národný výbor v Močenku na uvedené nariadenie reagoval petíciou zo dňa 3. septembra 1945, 
v ktorej vtedajší predstavitelia obce rezolútne a dôrazne žiadajú ponechať sestry vincentky a školských bratov vyučovať na školách 
v obci, konštatujú, že vo výchove detí nie je potrebné prijímať žiadne zmeny, vyzdvihujú ich charitatívnu činnosť a oznamujú, že 
rehoľníci požívajú bezhraničnú dôveru pracujúceho ľudu. I keď niektorým milosrdným sestrám a školským bratom bolo ešte umož-
nené zostať na školách vyučovať, v roku 1950 boli všetci prepustení zo školských služieb.

- dokončenie z minulého čísla

Likvidácia kláštora sestier vincentiek 

Likvidácia kláštorov v Močenku v roku 1950

V rámci Akcie R, ktorá sa konala 29. 
augusta 1950, bol zlikvidovaný aj kláštor 
Dcér  kresťanskej  lásky  sv.  Vincenta  de 
Paul v Močenku. Zo spomienok milosrd-
nej sestry Euzébie Mojžišovej a situačnej 
správy  sa  dozvedáme  priebeh  samotnej 
likvidácie. Akcia sa začala ihneď po ná-
vrate  sestier  z kostola, kde  sa  zúčastnili 
rannej  svätej  omše. Na vrátnici  kláštora 
sa ohlásili  traja páni. Predstavenej  kláš-
tora  oznámili,  že  disponujú  poverením 
od  biskupa  a  rehoľných  predstavených 
z Ladiec, v ktorom im nariaďujú opustiť 
budovu  kláštora.  Zároveň  im  prikázali 
zbaliť  si  základné  veci 
a odchod z kláštora stano-
vili na 16.00 h. V prípade, 
ak  sestry  výzvu  neupo-
slúchnu,  budú  odvezené 
v noci v civilnom obleče-
ní. Miesto,  kam  ich  pre-
vezú,  prezradiť  nechceli. 
Zúfalé  sestry  sa  pokúsili 
telefonicky  kontaktovať 
farský  úrad,  biskupský 
úrad  i  svojich  predstave-
ných.  Bolo  to  však  bez-
výsledné,  lebo  telefón 
v  kláštore  bol  odpojený. 
Keď sestry argumentova-
li, že ide o podvrh, začali 
k nim byť páni drzí. Cez 
okno  zbadali,  že  kláštor  obkľúčilo  60 
ozbrojených  mužov.  Prišli  po  6  sestier. 
V  kláštore  sa  v  tom  čase  nachádzalo  aj 
viacero žien z obce, ktoré pomáhali ses-
trám pri praní bielizne pre kňazov inter-
novaných  v Biskupskom kaštieli  v Mo-
čenku.  Ženy  pribehli  a  navrhli  ohlásiť 
ľudí z obce, ktorí by zastavili násilný od-
chod sestier z kláštora. Milosrdné sestry 
návrh odmietli s tým, že by to ľuďom len 

ublížilo a vzniknutú dramatickú situáciu 
nezvrátilo. Predsa sa jednej zo žien poda-
rilo  cez  kláštorný múr  oznámiť  ľuďom, 
že prišli vziať sestričky. Zvesť sa priam 
rozletela  po  obci,  začal  zvoniť  zvon  vo 
veži  farského kostola a  ľudia, ktorí boli 
na  poli,  pribehli  ku  kláštoru  s  vidlami, 
kosami i motykami. Všetci boli odhodla-
ní brániť svoje sestričky. Popoludní pro-
sili milosrdné sestry zmocnenca, aby dal 
zavolať  kňaza  z  fary,  ktorý  by  odniesol 
z  kláštornej  kaplnky  Najsvätejšiu  oltár-
nu  sviatosť.  Zmocnenec  nechcel  vydať 
povolenie, no sestry naliehali, že kláštor 

neopustia,  kým  nepríde  kňaz.  Priviedli 
ho o 14.00 h. V rámci krátkej pobožnos-
ti  požehnal  sestry  lúčiace  sa  so  slzami 
s milovanou kaplnkou. Zaspievali pieseň 
Mária ochrana a približne o 16.00 h vy-
šli z kláštora, každá s kufrom i batohom 
perín.  Sestry  Agnesu,  Euzébiu,  Janku 
a Anzelmu  posadili  do  nákladného  auta 
nazývaného  „Kanaďák“,  v  ktorom  sa 
zvyčajne prevážal dobytok. Sestru pred-

stavenú  Remígiu  Iľku  Šorecovú  a  starú 
sestru Alfonzu vzali do sanitky. Priestor 
pred kláštorom sa ozýval plačom a náre-
kom celej dediny. Keď šofér naštartoval 
auto,  ženy  i  chlapi  sa postavili do cesty 
a volali: „Sestričky nám vezmete len cez 
naše mŕtvoly!“ No milicionári ľudí vytla-
čili  z brány a auto počas veľkého plaču 
Močenčanov opustilo dvor kláštora. Nie-
koľkí  mládenci  na  koňoch  odprevadili 
sestry až za druhú dedinu. 

Po  tom  ako    sa Močenčania  dozve-
deli,  kam milosrdné  sestry  odviezli,  na-
vštevovali  ich  každú  sobotu  i  v  nedeľu 

v  Belušských  Slatinách. 
Nedali  sa  odradiť  ani 
nariadením,  na  základe 
ktorého bola  vedená  evi-
dencia  návštev  v  domo-
vej knihe. Viaceré bývalé 
žiačky  ostali  so  sestra-
mi-učiteľkami v kontakte 
dlhé  roky  prostredníc-
tvom  korešpondencie, 
návštev,  často  až  do  ich 
smrti. Sestry ich povzbu-
dzovali,  usmerňovali 
a tešili sa zo založenia ich 
rodín  či  z  príchodu  detí 
i vnúčat.

Násilným  zrušením 
kláštorov v Močenku bola 

pretrhnutá niť ich obetavého a užitočné-
ho pôsobenia vo farnosti. Zároveň prišlo 
výrazným spôsobom k zásahu do indivi-
duálnych osudov nevinných i statočných 
ľudí,  ktorí  neohli  svoj  chrbát  pred  poli-
tickou mocou svojich prenasledovateľov. 
Je potrebné pripomínať  ich osobné  sve-
dectvo a uchovať ho ako pamiatku, ale aj 
inšpiráciu pre nasledujúce generácie.

Juraj Lenický

Dekan-farár Matej Burlas, milosrdné sestry Remígia Šorecová a Anzelma 
Farkašovská so žiačkami pred kláštorom, školský rok 1949/1950.
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Každoročne sa na oboch našich cinto-
rínoch nájde množstvo hrobových miest, 
o ktoré sa nikto počas celého roka nestará. 
Je to smutná realita. Sú zarastené burinou 
i náletovými drevinami a možno ich po-
čítať na desiatky. Zaujímalo nás, či môže 
obec  ako prevádzkovateľ  areálu  situáciu 
na jednotlivých hrobových miestach, kto-
ré  sú  v  prenájme  pozostalých,  nejakým 
spôsobom  posunúť  k  lepšiemu.  „V  pre-
vádzkovom  poriadku  pohrebísk  v  §  5 
máme  zakotvené  povinnosti  nájomcu  - 
má udržiavať poriadok na pohrebisku.

Obec  Močenok  preto  upozorňuje 
všetkých príbuzných (pozostalých) aj ná-
jomcov hrobových miest, ktorých zomre-
lí majú zanedbané hroby,  respektíve  ide 
o hroby bez označenia (meno, priezvisko, 
dátum  narodenia  a  úmrtia)  alebo  hroby 

bez zaplatenia nájomného, aby si ďalšie 
užívanie  hrobových  miest  vysporiada-
li.  V  prípade  nezáujmu  budú  totiž  tieto 
hrobové miesta zrušené a pridelené iným 
záujemcom,“ informovala nás referentka 
obecného úradu Gabriela Sklenárová.

Podľa Všeobecne záväzného nariade-
nia obce Močenok číslo 10 z roku 2016 
sú nájomca a ostatné osoby povinní udr-
žiavať  vzhľad  hrobu  tak,  aby  nepôsobil 
esteticky  rušivo  vo  vzťahu  k  prostre-
diu  pohrebiska  alebo  okolitým  hrobom. 
Rovnako  majú  povinnosť  venovať  túto 
starostlivosť  bezprostrednému  okoliu 
prenajatého hrobového miesta. Hrobové 
miesto  musí  byť  najmä  pokosené,  od-
burinené,  očistené  od  rôznych  nánosov 
a  pomníky musia  byť  osadené  tak,  aby 
neohrozovali  iných  návštevníkov  alebo 

okolité  hrobové  miesta.  Znehodnote-
né  kvetinové  dary,  odpad  z  vyhorených 
sviečok a ďalšie predmety, ktoré narúšajú 
estetický vzhľad pohrebiska, je potrebné 
z hrobového miesta odstrániť. Porušením 
týchto  povinností  sa  nájomca  dopúšťa 
priestupku v zmysle zákona o pohrebníc-
tve. Zákon č.  131/ 2010 o pohrebníctve 
vo  svojom  §  32  hovorí,  že  nájomcovi 
hrobového miesta môže byť za neudržia-
vanie hrobového miesta v poriadku ude-
lená pokuta do výšky 663 eur.

Neupravené hrobové miesta

Ťažké časy vo futbalovom klube
Majstrovské  súťaže  jesennej  časti 

rozbehli aj močenskí futbalisti načas a po 
zavedení  protipandemických  opatrení 
sa  futbalový  klub  prispôsobil  aktuálnej 
situácii. Všetky  domáce  zápasy  odohral 
v sprísnenom režime, za dodržania všet-
kých  vydaných  nariadení.  S  októbrom 
však prišlo nemilé rozhodnutie a v posta-
vení mimo hru  sa  tentoraz ocitli  diváci. 
Rozhodnutím  vlády  SR  boli  vylúčení 
z  účasti  na  akomkoľvek  hromadnom 
podujatí.  Zápasy mužov  s  Nitrianskymi 
Hrnčiarovcami  a  Chrenovou  tak  boli, 
slušne povedané, veľmi zvláštne. Vypad-
li  príjmy zo vstupného aj bufetu a  staré 
známe, že futbal sa hrá pre divákov, zrazu 
neplatilo. Na druhej strane však boli as-
poň samotní hráči a tréneri radi, že môžu 
naďalej  aktívne  športovať  a  rozvíjať 
svoje  futbalové  schopnosti.  Ubehli  len 
dva týždne a padlo rozhodnutie prerušiť 
všetky športové podujatia s výnimkou I. 
ligy. Pre močenský futbal to automaticky 
znamenalo  stopku.  Jedinou  možnosťou 
ako  pokračovať  v  tréningovom  procese 
na štadióne bolo rozdelenie mužstiev do 
5-členných  skupín.  No  zatvorenie  všet-
kých športovísk v obci, ktoré prišlo o pár 
dní neskôr,  ju následne zmarilo. Tréneri 
futbalového  klubu  začali  uvažovať  nad 
podmienkami  tréningu  v  okolitých  ob-
ciach,  ale  zavedenie  tzv.  „lockdownu“ 
ukončilo všetky nádeje na futbalové vy-
žitie.

Futbal  je  kolektívna  hra,  pri  ktorej 
hráči  „obyčajným naháňaním sa za  lop-

tou“ zažívajú neobyčajné emócie. Ak im 
toto potešenie z hry zoberiete, nezostane 
to bez následkov. Absencia aktívneho po-
hybu ako nástroja na budovanie imunity 
či udržanie telesnej kondície a technickej 
dokonalosti  je  jedna  vec.  Skutočnosť, 
že  športovcom  je  odopretá  ich  obľúbe-
ná  činnosť,  z  čoho môže  z  dlhodobého 
hľadiska prameniť aj strata záujmu o ňu 
samotnú,  je  snáď  ešte  väčším  nebezpe-
čenstvom.  Zostáva  len  veriť,  že  v  tejto 
skúške  futbalisti  na  všetkých  úrovniach 
kategórií  obstoja  a k  trpezlivosti  im na-
pomôže  ich  vlastné  presvedčenie  futba-
lového rastu.

Je  pravda,  že  seniorské mužstvo ne-
zastihla jeseň práve v najideálnejšej for-
me.   Na  súperových  ihriskách  síce  hrá-
či  Gabriela  Vrbu  pozbierali  zaujímavé 
body, no v domácom prostredí  je  to ne-
mastné-neslané a v tejto sezóne nevyhrali 
doma ani jeden zápas, a to neteší nikoho. 
Iné  je  to,  našťastie,  pri  mládežníckych 
družstvách. Darí sa už dorastencom, ktorí 
sa pod vedením Daniela Čiernika zasta-
vili na 2. mieste oblastnej súťaže. A treba 
povedať,  že  trénerovi Vrbovi  to  skutoč-
ne  ide pri kategórii žiakov. Starší  (U15) 
okupujú  aktuálne  3.  priečku  a  mladší 
(U13), bez straty bodu, naháňajú vedúci 
Cabaj-Čápor z 2. miesta v tabuľke. Roz-
hodne zaslúžilú prácu vykonáva aj tréner 
Martin Žiška v kategórii starších prípra-
viek (U11), ktorého zverenci nastupujú aj 
v zápasoch mladších žiakov a nielenže sa 
významnou mierou podieľajú na góloch 

svojho  tímu  pekným kombinačným  fut-
balom, navyše bavia jeho aj prihliadajú-
cich rodičov. Na škodu je azda len slabá 
účasť  verejnosti  na  týchto  štvrtkových 
zápoleniach, ktorú by fanúšikovia určite 
neoľutovali. Starší prípravkári sú úspeš-
ní  aj  vo  svojej  vlastnej  súťaži,  podobne 
ako tím mladších prípraviek (U9), ktorý 
v minilige šliape ako švajčiarske hodin-
ky. Neprehral ani jeden zápas a o triumf 
sa bije prakticky iba s jediným súperom 
– chlapcami z Chrenovej. Turnaje prípra-
viek  majú  naozaj  špecifickú  atmosféru 
a  náboj,  ktorý  inde  nevidno.  Domácim 
turnajom by tak isto svedčalo oveľa viac 
divákov.

Nateraz  však  vo  futbale  zavládol 
pokoj  zbraniam.  V  útrobách  štadiónov 
zostalo ticho a akú tvár bude mať futbal 
v Močenku  po  reštarte,  nevie  nik. Roz-
hodne  však  nie  takú  istú. Nie  je  tajom-
stvom, že nad predvedenou hrou A-muž-
stva domáci divák skôr  lamentoval,  ako 
žasol, a tak verme, že po nútenej prestáv-
ke prinesie nová situácia aj nový vietor. 
Tu treba poznamenať, že je celkom reál-
ne, že súťaže ObFZ Nitra sa rozbehnú až 
na jar nového roka. Dovtedy je dosť času 
na zmenu k lepšiemu a dosť priestoru na 
hodnotenie  chýb  z minulosti. Do  konca 
roka by mal FK ešte stihnúť absolvovať 
výročnú členskú schôdzu, a len čo sa ži-
vot vráti do normálnych koľají, byť po-
tom  pripravený  opäť  začať  baviť  futba-
lom svojich močenských fanúšikov.

Matej Šimko
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KAMENÁRSTVO
MGS Granit s.r.o. 

Mlynská 462, MO�ENOK
(budova Zdravotného strediska)  
tel.: 0902 709 552

pomníky ￭ hroby ￭ nápis. dosky
�elezobetónové základy 

likvidácia starých hrobov
lampy ￭ vázy ￭ krí�e ￭ písmo

 
poradenstvo 

�iroký výber farieb a tvarov 
pomníkov a hrobov zo �uly

Dám do prenájmu 3-izbový byt v Močenku. 
Tel.: 0944/ 413 340

Spoločnosť TÓTH s.r.o. obsadzuje na svojej 
prevádzke Močenok pracovnú pozíciu:
servisný a skladový pracovník pre záhradnú 
techniku a bicykle, plat 550-850 EUR/mesiac.
Možnosť práce aj na polovičný úväzok alebo externe.
Žiadosti so životopisom zasielajte 
na e-mail: tothm@tothsk.sk 
alebo osobne na adresu Nitrianska 1203, Močenok.

Ďakujeme všetkým príbuzným, pria-
teľom a známym, ktorí sa dňa 16. 10. 
2020 prišli naposledy rozlúčiť s našou 
milovanou mamou, babkou a prabab-
kou Máriou Žemberovou.
Ďakujeme za prejavy sústrasti a kve-
tinové dary. Smútiaca rodina.

Iba ten, kto s ním žil, 
vie, koho stratil.

Dňa 6. novembra 2020 
uplynie štvrtý smut-
ný rok, čo nás navždy 
opustil náš drahý 
Milan Malárik.
Ďakujeme všetkým, 

ktorí spolu s nami spomínajú.

Dňa 16. novembra 
2020 si pripomenieme 
5. výročie, čo nás na-
vždy opustil náš mi-
lovaný manžel, otec 
a dedko Jozef Bleho.

S láskou spomínajú manželka, deti 
a vnučka.

Dňa 28. októbra 2020 
sme si pripomenuli 5. 
výročie úmrtia Ireny 
Selešiovej a 1. novem-
bra 2020 sme si pripo-
menuli 5. výročie úmr-
tia Gabriely Iliškovej 
rod. Selešiovej.
S láskou a úctou spomí-
najú synovia a bratia Jo-
zef a Marián s rodinami.

V tomto roku sme 
si pripomenuli 110. 
výročie narodenia 
a 35. výročie úmrtia 
Jozefa Stanka. S lás-
kou a úctou spomínajú 

vnuci Jozef a Marián s rodinami. 

 Dňa 10. októbra 2020 sme si pripo-
menuli tretie výročie, čo nás navždy 
opustil náš otec, dedko a pradedko 
Milan Straňák. Kto ste ho poznali, ve-
nujte mu spolu s nami tichú spomienku. 
Smútiaca rodina.

Dňa 10. októbra 
2020 uplynul 1 rok, 
čo nás navždy opustil 
Július Kolenčík.
S láskou a úctou spomí-
najú manželka, syno-

via, vnúčatá a celá rodina.

Dňa 23. októbra 2020 
sme si pripomenuli 
5. smutné výročie, čo 
nás navždy opustil 
manžel, otec a dedko 
Dušan Raškovič.

S láskou spomínajú deti Iveta, 
Maroš, Marika a manželka s vnúča-
tami.

Ďakujeme všetkým príbuzným, pria-
teľom a známym, ktorí sa 7. septem-
bra 2020 prišli naposledy rozlúčiť 
s našou drahou manželkou a mamou 
Annou Frolovou.
Zároveň ďakujeme za prejavy sústras-
ti a kvetinové dary.
Smútiaca rodina.

SMÚTOČNÉ OZNAMY

Obec Močenok vydala monografiu o histórii obce 
Močenok. Záujemcovia si ju môžu zakúpiť v klient-
skom centre obecného úradu, v knižnici (na oboch 
miestach po zmiernení opatrení), alebo aj elektronicky.
Cena monografie je 35 eur. Poštovné a balné 5 eur.
Sumu môže záujemca uhradiť na číslo účtu: SK42 0200 
0000 0015 8221 9153
Potrebné je uviesť variabilný symbol: 973164
V poznámke meno a priezvisko.
Záujem a adresu na odoslanie monografie je potrebné 
pred odoslaním platby nahlásiť v Knižnici Močenok. 
tel.: 0918 815 962
e-mail: kniznicavmocenku@gmail.com



S V I A T O K  P O V Ý Š E N I A  S V .  K R Í Ž A



DOMÁCE POTREBY CYKLOPRÍSLUŠENSTVO ŽELEZIARSTVO STAVEBNINYZÁHRADA

Predajne                  Močenok ponúkajú:

Miešanie silikónových fasádnych omietok, 
fasádnych a interiérových farieb TREND OMIETOK A FARIEB

MIEŠACIE CENTRUM

AKCIOVÁ PONUKA MAKITA

Nitrianska 1203, 951 31  Močenok
tel: 0911 354 362, 0911 354 361, e-mail: tothm@tothm.sk

www.obchodtoth.sk

ZĽAVY AŽ DO
-30%


